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– A Tájoló Nap mind az előadások, mind pedig az 

előadók tekintetében igazán színvonalas volt. 

Nagyon fontosnak tartom, hogy bizonyos 

időközönként személyesen találkozzon a szakma 

és a lakosság, ezáltal erősítve a meglevő bizalmi 

kapcsolatot. Ez az alapja a sikeres 

együttműködésünknek - értékelte a Tájoló Nap 

szakmai programját Kovács Győző, az NYMTIT 

elnöke. 

A vezető kiemelte, hogy a társulás valamennyi 

tagját örömmel töltötte el a szakmai program és a 

kapcsolódó rendezvények népszerűsége, a résztve-

vők aktivitása. Jól értékelhető a fiatalok érdeklő-

dése és aktív részvétele, ami a gyermekvetélkedőn, 

illetve a Niels Bohr fizika-kémia versenyen is 

megnyilvánult. 

– Az elkövetkező hetekben megalakulnak az új 

önkormányzati testületek a Nyugat-Mecsek falvai-

ban, amiből adódóan társulásunknál is tisztújítást 

kell tartanunk. A szervezeti munka végeztével újra 

folytatnunk kell hagyományosan erős tájékoztató 

tevékenységünket, annál is inkább mivel folyama-

tosan be kell számolnunk a térségben zajló szeiz-

mikus vizsgálatok második ütemének feladatairól, 

eredményeiről. A projekt most szűkülő körben 

érinti a Nyugat-Mecsek településeit, a cél továbbra 

is a térség agyagkő formációjának részletes feltér-

képezése, adottságainak vizsgálata.  

Tisztújításra készül az NYMTIT 

A tartalomból 

XXI. Tájoló nap   2. o. 

Játékos szellemi vetélkedő   3. o. 

Történelmi megállapodást írtak alá Kanadában   4. o. 

Friss információk a Paks II. projektről házhoz szállítva   5. o. 

Megalakulnak az új önkormányzati testületek  
a Nyugat-Mecsek falvaiban 

  6. o. 

Távozó polgármesterek   7. o. 

Együtt emlékeztek a III-as Üzem volt dolgozói 
Kővágószőlősön 

  8. o. 
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Tájoló Nap, 2024. szeptember 7.  

Idén XXI. alkalommal tartotta meg ún. 

Tájoló Napját a Nyugat-Mecseki Tár-

sadalmi Információs Ellenőrzési és 

Településfejlesztési Önkormányzati 

Társulás (NyMTIT). A rendezvény 

minden évben ráirányítja a figyelmet a 

Nyugat-Mecsekre, az ott működő ön-

kormányzati társulásra, valamint az 

RHK Kft. térségben folyó kutatási 

programjára. A napnak a Bodai Falu-

ház adott otthont, a gyermekeknek szó-

ló társrendezvényt (játékos szellemi 

vetélkedő) pedig Cserkúton rendezték 

meg előző nap, ahol a társulás tagtele-

püléseinek diákcsapatai mérték össze 

tudásukat.  

Kovács Győző, az NyMTIT elnöke 

nyitotta meg a találkozót, őt követte 

Nős Bálint, az RHK Kft. ügyvezető 

igazgatója, aki köszöntötte a résztvevő-

ket és gratulált a társulás munkájához, 

megköszönve megingathatatlan támo-

gatásukat.  

Molnár Péter, az RHK Kft. kutatási 

osztályvezetője, a 2024. évi feladatok 

összefoglalóját, a kutatási munka aktu-

alitásait tárta a közönség elé, érintve a 

jövőbeni tevékenységeket is. Visszate-

kintve az elmúlt 10-15 évre, elmondta, 

hogy a folyamatos – néha látványo-

sabb, de alapvetően a háttérben zajló 

(terepi) munkáknak köszönhetően – 

jelentős mennyiségű információ gyűlt 

össze a területről, melyeket szeretnék 

egy nagy értékelő dokumentummá 

formálni. Arról is beszélt, hogy a cég 

két kutatási engedéllyel rendelkezik, 

melyek keretében újabb geofizikai és 

szeizmikus méréseket kezdenek a na-

pokban. 

A nemzetközi együttműködések ki-

emelt jelentőséggel bírnak ezen az uni-

kális szakterületen, a tapasztalatok 

megosztása igazán értékadó. Az RHK 

Kft. számos munkacsoport, szervezet 

tagja annak érdekében, hogy a tágítsa 

látásmódját, és hírét vigye a magyar 

gyakorlatnak. Példamutató, hogy nem 

csupán a szakma, hanem a lakosság is 

összekapcsolódik. Azok az önkor-

mányzatok, amelyek érintettek valami-

lyen nukleáris létesítmény vagy kutatás 

kapcsán, szintén egy szervezetbe tömö-

rülve segítik egymást.  

Dohóczki Csaba, a GMF alelnöke – aki 

idén immár 20 esztendeje tölti be a 

nukleáris létesítmények körüli önkor-

mányzatok európai szövetségének e 

posztját – a szerveződés nemzetközi 

helyzetére irányította a figyelmet. Ki-

emelte, hogy a közép-európai térségből 

Magyarország a legaktívabb, és hozzá-

tette, meggyőződése, hogy az atom-

energia elfogadtatásában a legfonto-

sabb a közvetlen tapasztalatszerzés, 

hiszen a látott és hallott információ a 

legbefogadhatóbb, a legérthetőbb.  

Kovács Győző a nyugat-mecseki kuta-

tásról tartott előadást a lakosság néző-

pontjából. Prezentációjában kiemelte, 

hogy a nemzetileg is fontos célért tett 

szakmai erőfeszítéseket ők, a térségben 

élők is magukénak érzik, hiszen évtize-

dek óta részesei a folyamatnak. Előadá-

sában beszámolt a közelmúltban a kör-

nyékre szervezett művészeti projektről, 

amely a SALT.CLAY.ROCK. nevet 

viseli. Ez a különös kezdeményezés a 

művészet szemszögéből mutatja be a 

radioaktív hulladékokat befogadó kő-

zetet és annak társadalmi környezetét. 

(Részletek: www.rhk.hu/hirek) 

A Tájoló Nap, mint eddig bármikor, 

most is magas színvonalat képviselt az 

előadókat és előadásokat tekintve. A 

rendezvény felhívta a figyelmet arra is, 

hogy az információk átadása mellett a 

személyes találkozás jelentősége vitat-

hatatlan, hiszen ezáltal a felek részéről 

tetten érhető úgy a motiváltság és eltö-

kéltség, mint a bizalom megléte.  
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Tájoló Nap játékos szellemi vetélkedő 
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Minden olyan beruházás felkelti szű-

kebb vagy tágabb társadalmi közege 

figyelmét – már a tervezés folyamatá-

ban is –, amely a természetes környeze-

tet valamilyen módon megváltoztatja. 

Különösen igaz ez a radioaktívhulla-

dék-tárolókra. Nem kérdés, hogy egy 

ilyen komoly projekt esetében a szak-

mai szempontokkal párhuzamosan, 

folyamatosan kell kialakítani a környe-

ző lakossággal való szoros kapcsolatot.  

Bizalom. E fogalom az, amely garan-

tálja a radioaktívhulladék-elhelyezéssel 

kapcsolatos folyamatok gördülékenysé-

gét, sikerességét szerte a világon. Min-

den e témakörben tevékenykedő cég 

törekszik rá, hogy partnereik az elvárt-

nak megfelelő, a számukra teljességgel 

érthető megnyilvánulásokkal találkoz-

zanak. Elengedhetetlen ugyanis a társa-

dalmi közmegegyezés, a lakosság tá-

mogatásának megszerzése, megtartása, 

hiszen ez a közös munka alapja. 

Az egységes nemzetközi álláspont sze-

rint a nagy aktivitású radioaktív hulla-

dékok, valamint a kiégett üzemanyag 

kazetták hosszú távú kezelésére a 

mélységi geológiai tárolóban (DGR) 

történő végleges elhelyezés a megfele-

lő megoldás. A mélységi geológiai 

tárolót stabil földtani környezetben, 

egy alkalmas befogadó kőzetben lehet 

kialakítani, amelynek kiválasztása több 

évtizedes kutatómunkát igényel.  

Az álláspont egyöntetű, a kihívásokkal 

tarkított célkitűzés is ugyanaz: egy 

hosszadalmas kutatás-fejlesztési prog-

ram szisztematikus végrehajtása utáni 

tároló-létesítés/üzemeltetés a nagy akti-

vitású hulladékok számára. Ugyanak-

kor az addig vezető út, a terület kivá-

lasztása, a támogatási rendszer miként-

je országonként eltér(het).  

Érdekes látni például Kanada esetét. A 

magyar gyakorlattól különböző az otta-

ni Nukleáris Hulladékgazdálkodási 

Szervezet (NWMO) eljárásmódja. Ka-

nada földtani adottságai révén bővelke-

dik azokban a területekben, amelyek 

alkalmasak lehetnek a nagy aktivitású 

hulladék végleges elhelyezésére. Így a 

leendő tároló számára potenciálisan 

alkalmasnak vélt településeknek felkí-

nálják a lehetőséget, hogy maguk je-

lentkezzenek a telephely befogadására.  

A kutatás 2010-ben indult. Bár ezt kö-

vetően hamarosan közel 30 (!) közös-

ség jelezte érdeklődését a projekt iránt, 

mára csak négyen maradtak. A nemzet-

közi hírek szerint nemrég további je-

lentős részeredményt értek el a telep-

hely-kiválasztási folyamatban: a négy 

együttműködő közösségből az egyik – 

Ignace – egyhangúlag elfogadott egy 

olyan határozatot, amellyel kinyilvání-

totta szándékát, hogy megfelelőség 

esetén helyszínül szolgál egy mélységi 

tároló számára. Ez azért is igazán fon-

tos lépés, mert így a lakosság teljes 

mértékben részese lesz a folyamatnak, 

annak jogi, pénzügyi és szabályozási 

vonatkozásait tekintve is. A település 

és annak Tanácsa aláírásával is meg-

erősítette, hogy a lakosok befogadnák a 

majdani tárolót, bár egyelőre a nyilat-

kozat nem szolgál garanciául, hisz a 

végleges döntést a szakmai szempont-

ok határozzák meg. "Büszkék vagyunk 

arra, hogy mi vagyunk az első közös-

ség Kanadában, amely kifejezte támo-

gatását és hajlandóságát a DGR projekt 

kiválasztási folyamatának folytatására" 

- mondta Kim Baigrie polgármester.  

Az NWMO a helyszín kiválasztási 

folyamatban részt vevő másik három 

lehetséges helyszín közösségével is 

együttműködik. Tárgyalások folynak 

az északnyugati Wabigoon Lake 

Ojibway Nation-nel, a Saugeen 

Ojibway Nation-nel és a délnyugati 

South Bruce önkormányzatával is, 

amelyek 2024 októberében terveznek 

önkormányzati népszavazást tartani a 

témában, az álláspontok megismerésé-

ért. 

A Nukleáris Hulladékgazdálkodási 

Szervezet várhatóan ez év végéig hozza 

meg végleges döntését arról, hogy 

mely helyszínen kezdik meg a beruhá-

zást. Ezt követően a tároló kialakításá-

nak és biztonsági elemzésének szigorú 

szabályozási felülvizsgálatával erősítik 

meg a helyszín biztonságosságát. A 

szabályozási és engedélyezési folyamat 

körülbelül 10 évet vesz majd igénybe. 

A tároló építése 2033-ban kezdődhet 

meg, és a tervek szerint a 2040-es évek 

elejére léphet működésbe. 

A projekt alakulásáról a későbbiekben 

is beszámolunk.  

Forrás: WNN 

Történelmi megállapodást írtak alá Kanadában 

A kanadai Ignace település befogadná a nagy aktivitású radioaktív hulladékot 

https://www.world-nuclear-news.org/Articles/Canadian-town-declares-willingness-to-host-reposit
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Nagyszerű programokkal várta idén is az érdeklődőket a 

Szekszárdi Szüreti Napok rendezvénye. A leglátványosabb a 

szombati felvonulás volt, amely a Béla király térről indult. Itt 

állt ezen a napon a Paks II. Zrt. információs sátra is, ahol 

sokan elidőztek, hogy tájékozódjanak a tolnai megyeszék-

helytől 25 kilométerre zajló nagyberuházásról, az atomerő-

mű-építésről. A Szekszárdi Szüreti Napok szerte az ország-

ból vonzza a látogatókat, így az is bebizonyosodott, hogy 

nemcsak a környékbelieket foglalkoztatja a térségben zajló 

atomerőmű-beruházás, hanem az ország távolabbi pontjain 

élőket is. A Budapestről érkező Csala Balázs is örömmel 

konstatálta, hogy a Paks II. információs sátra ott van a ren-

dezvényen, így megragadta az alkalmat, hogy tovább bővítse 

ismereteit. Mint elmondta, különböző hírportálok beszámo-

lói alapján igyekszik nyomon követni az atomerőmű-építést.  

– Szerintem szükség van az új blokkokra, az atomenergiára, 

ami sokak véleményével szemben tiszta energia – összegezte 

véleményét. Felkereste a sátrat és vállalkozott a Paks II. be-

ruházással kapcsolatos kvíz kitöltésére Berenkei Petra is, 

akinek a szülőfaluja – mint elmondta – egyik nyertese az 

atomerőmű-építésnek. Gerjenben a beruházás kapcsán sok 

pozitív változás történt: új telkeket alakítottak ki, megnőtt az 

ingatlanok értéke és megszűnt a község zsáktelepülés jellege, 

hiszen a kalocsai híddal együtt új út is épült.  

A sátor, amely önmagában is a tájékoztatás egyik eszköze, 

hiszen falai rendkívül sok adattal szolgálnak a Paks II. beru-

házásról, nemcsak a felnőttek számára vonzó, hanem a gye-

rekeknek is, hiszen megannyi játéklehetőség várja őket. Na-

gyon népszerű volt ezúttal is a kirakó és a párkeresős játék, 

melyek tematikája szorosan kötődik a beruházáshoz és Paks-

hoz.  

Rengetegen fordultak meg a sátornál egy héttel korábban is, 

amikor a Paks II. Zrt. Kommunikációs Igazgatóságának 

munkatársai a paksi Atomfutáson fogadták az érdeklődőket. 

Az információs sátor a mostoha időjárás miatt az ASE Csar-

nokban kapott helyet, ahol különösen a délelőtti órákban 

nagy volt a „roham”, folyamatosan érkeztek az apróbb-

nagyobb csemeték, hogy kipróbálják magukat a különféle 

ügyességi feladatokban, illetve a felnőttek, hogy aktuális 

információkhoz jussanak az építkezés előrehaladásáról. 

Szintén házhoz vitte a beruházás aktualitásaira vonatkozó 

információkat Dohóczki Csaba kommunikációs főszakértő, 

aki Dunaszentbenedeken, a TEIT Nap szakmai programjá-

nak egyik előadójaként beszélt a projektről. 

 

A Paks II. Zrt. munkatársai nemcsak a tájékoztatást tűzték 

zászlajukra az elmúlt hetekben, hanem ott voltak önkéntes-

ként az árvízi védekezésben is. A védelmi irányítás, elfogad-

va a felajánlott segítséget, Hartára rendelte a Paks II. Zrt. 

csapatát. A vállalat húsz munkatársa a nyári gát kritikus 

pontjainak megerősítését szolgáló homokzsákok töltésében 

segédkezett.  

A térség két népszerű programján is tájékozódhattak az érdeklődők a közelmúltban a Paks II. 

projekt aktuális helyzetéről. Egyaránt sokan fordultak meg a társaság információs sátránál a pak-

si Atomfutáson és a Szekszárdi Szüreti Fesztiválon. 

Friss információk a Paks II. projektről 



6 

XXI. Évfolyam 3. szám                                   N Y U G A T - M E C S E K I  T Á J K É P                                                         2024. 

Az alakuló testületi ülésekre ké-

szülnek a Nyugat-Mecsek falvainak 

önkormányzatai. A településeken a 

kora őszi időszakot aktív közösségi 

élet jellemzi, derül ki a polgármes-

terek nyilatkozataiból. 

Armbruszt  János 

(Bükkösd): - Na-

gyobb munkála-

taink most nin-

csenek, saját ki-

vitelezésben egy 

tűzivíztározó 

kialakítását vé-

gezzük. A min-

tegy 2 millió fo-

rint értékű fejlesztés keretében a 

gépi földmunkát megrendeltük, a 

maradék munkát saját csapatunk 

végzi a sportcsarnok melletti terüle-

ten. Ugyanakkor örömmel számol-

hatok be róla, hogy a faluban fel-

élesztjük a szüreti bál hagyomá-

nyát. Rendezvényünk remekül sike-

rült, az eső elmosta felvonulást pe-

dig bepótoljuk. 

Bogdán Gyula 

(Cserdi): - Min-

den generációval 

sikerrel képvisel-

tük falunkat a 

Tájoló Napon és 

kísérő rendezvé-

nyein. Szeptem-

berben némileg 

kisebb létszámmal, de folytatni tud-

juk a közfoglalkoztatást. A felzár-

kóztató program fejlesztései némi-

leg lelassultak, jelenleg tárgyalunk 

a financiális feltételekről. 

Seres József 

(Bakonya): - 

Még idén ősszel 

szeretnénk elin-

dítani az elnyert 

pályázati forrá-

sok felhasználá-

sával az idősott-

hon felújítását. 

Falunkban mindig nagy esemény a 

szüreti rendezvény, amelyre idén 

több mint 500 vendéget várunk, és 

nem marad el a látványos lovas 

felvonulás sem. 

Szabó Tibor 

(Dinnyeberki): - 

A buszmegállónk 

tetőszerkezetének 

javítása, illetve a 

raktárépület külső 

renoválása most a 

legnagyobb mun-

ka, ami a faluban 

zajlik. Nagyon jól sikerült a családi 

napunk a nyáron, a gyerekeket pe-

dig sikeres kirándulásra vittük Ba-

latonlellére. Nagyban készülünk 

egyik legnagyobb hagyományos 

rendezvényünkre, október 17-18-19

-én rendezzük a népszerű huszár-

betyár találkozónkat. 

Horváth Rudolf 

(Helesfa): - Ké-

szülünk az alaku-

ló testületi ülésre, 

és a legutolsó fá-

zisához érkeztünk 

az új közösségi tér 

fejlesztésének. 

Már csak apróbb 

külső csinosítások vannak hátra, és 

esély van arra, hogy a közeljövőben 

megtartsuk az ünnepélyes avatást 

is. 

Wágner Antal 

(Hetvehely): - 

Ütemesen hala-

dunk a sportcsar-

nok és a szolgál-

tatóház energeti-

kai korszerűsítési 

projektjével. 

Emellett öröm-

mel számolhatok be róla, hogy el-

készültünk a Kán-Gorica útépítés 

hetvehelyi szakaszával. Az újrain-

duló közfoglalkoztatási ciklusban 

kilenc főnek tudunk munkát bizto-

sítani. 

Gondos Róbert (Ibafa): - Csak a 

legjobbakat mondhatom elődöm, 

Benes László településvezetői mun-

kájáról, nem 

véletlenül volt 

26 éven keresz-

tül polgármester. 

Irányítása idején 

olyan fejleszté-

sek valósultak 

meg Ibafán, 

mint a pipamú-

zeum teljes megújulása, intézmé-

nyeink modernizációja. Pénzügyi 

lehetőségeink alakulásának függvé-

nyében szeretném folytatni a gon-

dos gazda szerepét, aminek első 

nagy feladata a kultúrház felújítása 

lehet majd. 

Hegedűs Zsolt 

(Cserkút): - 

Nemcsak a falu 

vezetése, hanem 

a lakosaink örö-

mére is mondha-

tom, hogy a piac 

jól működik. A 

tartós siker érde-

kében szeretnénk új termelőket, 

árusokat is bevonni, a piacnapok-

hoz kapcsolódó programokat szer-

vezni. Az új testülettel a faluközös-

ség bevonásával alkotjuk majd meg 

az új ciklusprogramot, aminek 

egyik fő célkitűzése az óvoda-

bölcsőde-idősotthon intézményi 

fejlesztések előkészítése és elindítá-

sa. A forrásteremtésben  sikeresen 

működünk együtt a faluban műkö-

dő civil szervezetekkel, új elemként 

a LEADER  pályázatokra is fóku-

szálva. 

Kovács Győző 

(Boda): - Legna-

gyobb örömünk-

re a szüreti fesz-

tiválunk előtt 

átadhattuk a 

nagyszabású 

energiakorszerű-

sítési fejleszté-

sünket, aminek 

keretében az érintett intézményeink 

a 21. század igényeinek megfelelő-

en újultak meg. A kiépített napele-

Megalakulnak az új önkormányzati testületek  
a Nyugat-Mecsek falvaiban 
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mes rendszer jelentős megtakarítá-

sokat eredményezhet energiaellátá-

sukban, külön öröm, hogy az aka-

dálymentesítés is teljes körűen 

megvalósulhatott a legtöbb terüle-

ten. A ciklusra  két új taggal áll fel 

a testületünk, a fiatal belépők len-

dületét és együttműködését szeret-

nénk kamatoztatni. 

Vizslár Irén 

(Kővágótöttös): - 

Jó ütemben ha-

lad, befejezés 

előtt áll a falun-

kat Bakonyával 

összekötő út fej-

lesztése. Ezzel 

párhuzamosan 

belekezdtünk a faluház tervezett 

felújítási munkálataiba, első lépcső-

ként a mosdók újulhatnak meg. 

Szüreti mulatságunkhoz kötődően 

idén is köszöntjük újszülötteinket, 

illetve átadjuk a legtakarosabb por-

táknak járó elismeréseket. 

Nagy-József 

Katalin 

(Kővágószőlős): 

- Az új testület 

magalakulása 

után gyorsan fel 

kell vennünk a 

tempót, hiszen 

máris aktuális 

feladat elé állít 

bennünket az iskolai sportcsarnok 

fenntartása kapcsán a fűtési rend-

szer rekonstrukciója, de mondhat-

juk azt is, hogy három közmunkás-

sal extra feladat a településüzemel-

tetés maradéktalan ellátása is. Sze-

retném, ha megoldást találnánk a 

művelődési ház és a könyvtár fo-

lyamatos működtetésére is. Hosszú 

távon a közösségi terek, az út- és 

járdahálózat fenntartása, karbantar-

tása jelent kihívást, aminek megva-

lósítására szeretném növelni az ön-

kormányzat pályázati aktivitását. 

Ami a közösségi életet illeti, szeret-

ném fokozottan bevonni a jól és 

sikeresen működő civil szervezete-

ket a programjaink előkészítésébe 

és lebonyolításába.  

Távozó polgármesterek 

Visszavonul Sándor Tibor, Kővágószőlős polgármestere 34 év után 

Sándor Tibor, Kővágószőlős polgármestere, 34 évnyi szolgálat után úgy döntött, nem indul el 

a legutóbbi helyhatósági választásokon. Az elmúlt több mint három évtizedet a folyamatos 

változások és a község fejlődése jellemezte. Sándor Tibor elmondta, hogy a rendszerváltást 

követően a legnagyobb kihívást az infrastrukturális fejlesztések jelentették, mint például a csa-

tornázás, az iskola és óvoda építése, valamint a tornacsarnok és az utak fejlesztése 

Később a fenntartás és a közösségi intézmények tartalommal való megtöltése vált a legfonto-

sabb feladattá mind a jelenlegi vezetés, mind a jövő generációi számára. Az elért eredmények-

ben nagy szerepe volt a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs és Településfejlesztési Ön-

kormányzati Társuláshoz (NyMTIT) által nyújtott támogatásoknak is. 

Sándor Tibor ugyan visszavonul a polgármesteri szerepből, de továbbra is aktív marad a közösségi életben: elnöke 

az iskolai alapítványi kuratóriumnak, és a NyMTIT szervezetében is tevékenykedik majd. 

Visszavonult Benes László, Ibafa polgármestere 26 év után 

Benes László, Ibafa eddigi polgármestere, 26 év szolgálat után nem indult újra a polgármesteri 

tisztségért. Bár elbúcsúzik a vezetői pozíciótól, továbbra sem szakítja meg kapcsolatát a tele-

pülés vezetésével: önkormányzati képviselőként folytatja munkáját a faluért. 

Ibafa 2018-ban csatlakozott a Nyugat-Mecseki Társadalmi Információs és Településfejlesztési 

Önkormányzati Társuláshoz (NyMTIT), ahol Benes László képviselte a települést, és ez idő 

alatt elkötelezetten dolgozott a község fejlődéséért. 

Az új polgármester megválasztása után is számíthat a falu Benes László tapasztalataira és tá-

mogatására.  

Kővágószőlős Község Önkormányzat Képviselő-testületének  74/2024.(VIII.5.) számú határozatá-

val „Kővágószőlős Község Díszpolgára” kitüntető címet adományozta Sándor Tibor Antal úrnak, Kővágósző-

lős polgármesterének.  
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TÁRSULÁSI LAP  
Kiadja az NYMTIT, 7672 Boda, Petőfi Sándor u. 28.  
Felelős kiadó: az NYMTIT 
Szerkeszti a szerkesztő bizottság:  
Kaszás Endre, Rónai Tibor, Perjés Krisztina  
Nyomás: DUPLEX-ROTA Pécs, Északmegyer dülő 4.  

BAKONYA - BODA - BÜKKÖSD - CSERDI - CSERKÚT - DINNYEBERKI - HELESFA - HETVEHELY - IBAFA - KŐVÁGÓSZŐLŐS - KŐVÁGÓTÖTTÖS 

Só, Agyag, Gránit  

A "Salt.Clay.Rock." (Só, Agyag, Gránit) elnevezésű művé-

szeti kutató projekt keretében Nagy Csilla és Süveges Rita 

képzőművészek Bodára invitálták terepbejárásra, agyagége-

tésre, valamint kerekasztal-beszélgetésre az érdeklődőket. A 

rendezvény középpontjába a radioaktívhulladék-tárolást érin-

tő fontos kérdések kerültek, mint a társadalmi felelősség és 

döntéshozatal, valamint az átlagember számára szinte felfog-

hatatlan földtani idő. Az NYMTIT-et Kovács Győző elnök, 

az RHK Kft.-t Dankó Gyula hidrogeológus és Kern Zoltán 

kommunikációs főmunkatárs képviselte.  Konkoly-Thege 

Júlia aktivista és közösségszervező (Zöld Fiatalok Pécs) és 

Wesztl László egykori uránbányász, jelenlegi közösségszer-

vező is részt vettek a beszélgetésben a társadalmi érdekkép-

viselet sokszínűségének jegyében. Az eredményes társadalmi 

párbeszéd megvalósulását jól jelzi, hogy a beszélgető felek 

és a hallgatóság is egyetértett abban, hogy a megkérdőjelez-

hetetlen szakmai döntések mögé felsorakozva egységes poli-

tikai és társadalmi támogatás szükséges ahhoz, hogy hosszú 

távon, véglegesen megoldjuk a nagy aktivitású radioaktív 

hulladék és kiégett fűtőelemek elhelyezését Magyarorszá-

gon.  

Együtt emlékeztek a III-as Üzem volt dolgozói Kővágószőlősön 

Idén 14. alkalommal gyűltek össze a 

Zsongorkő Baráti Kör szervezésében a 

volt III-as Üzemi Dolgozók találkozó-

jára. Az eseményen Varga Géza, a ba-

ráti kör elnöke köszöntötte a megjelen-

teket, és elgondolkodott azon, hogy 

idén vajon hányan jön-

nek el, és mennyivel 

lesznek kevesebben a 

korábbi évekhez képest. 

A résztvevőket Sándor 

Tibor, Kővágószőlős 

polgármestere, valamint 

Benkovics István is 

köszöntötte, a bányász-

himnusz felcsendülését 

követően a 

település veze-

tője, az utód-

vállalatok kép-

viselői és a 

szakszervezetek elhelyezték a 

megemlékezés koszorúit az 

emlékkőnél. Az ünnepséget 

követően az iskola tornacsar-

nokában dr. Kerekei Ferenc, a 

Radioaktív Hulladék Kezelő 

Kft. főmunkatársa tartott szakmai elő-

adást a hazai radioaktív hulladék keze-

lésének jelenlegi helyzetéről. Az elő-

adás után ebéddel zárult a program, 

majd kötetlen beszélgetés keretében 

idézhették fel a volt dolgozók a régi 

idők emlékeit. Az esemény ismét lehe-

tőséget adott arra, hogy a résztvevők 

közösen emlékezzenek meg a múltról, 

és erősítsék a baráti kötelékeket. 


